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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésről szóló 2012. évi
OVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a Kormány
tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .§ 10. pontja szerinti
feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető miniszterhez,

»Kié a felelősség, ha az iskolában verik a gyereket?»

címmel. A választ írásban kérem .
Tisztelt Miniszter úr!

Egy internetes portálon jelent meg az a hír, miszerint egy édesanya már hónapok óta küzd azzal a
problémával, hogy gyermekét rendszeresen bántalmazzák az egyik pécsi iskolában és mégsem
történik semmi . A tanárok nem lépnek közbe, azt pedig a főigazgató nem engedi, hogy máshová
írassa a fiút.
Az anya és kisfia kálváriája ötödikben kezdődött, amikor átvitte gyermekét egy másik általáno s
iskolába. A fiú egyébként sajátos nevelés igényű, hiperaktív, diszkalkuliás, figyelemzavaros é s
gyógyszert is szed . Most épp hatodikos, 12 éves lesz .
Az anya szerint az elmúlt tanév még számára is pokoli volt, nem hogy a gyermeke számára .
Gyermekét már első nap hat iskolatársa megverte. Amikor másnap a több intézményt magába foglaló
iskolaközpont főigazgatója, az akkori igazgató és az osztályfőnök gyűrűjében állt a kisfiú,
gyakorlatilag visszavonta a korábban mondottakat, könnybe lábadt szemmel. Nem tudni, hogy mi
történt . A szülői értekezleten egy másik szülő is elmondta, hogy „az új kisfiút csúnyán megverték” ,
de az osztályfőnök csak annyit reagált: biztos oka volt . A gyerekek azt mondták : az új fiú mindig így

jár.
Volt olyan, hogy hazáig kergették a fiút az iskolatársai . Volt, hogy az anyának kellett kiordítania a z
ablakon, hogy elzavarja őket. Előfordult, hogy diáktársak bottal ütötték a fiút, de olyan is, hog y
kilökték az úttestre . Amikor pedig eldugott helyre tudták csalni az iskolában, megesett, hogy
fojtogatták is – mesélte az édesanya .
Az édesanya pedagógusi konzultációt kezdeményezett, mert nem tudta elfogadni, hogy a tanárok
nem lépnek közbe. Am ez nem vezetett eredményre, ehelyett – mint mondta – a gyereket egy értelm i
fogyatékosokkal foglalkozó intézménybe akarták küldeni .



Az anya szerint a legkiábrándítóbb a tóigazgatóval való találkozó volt. Már hónapok óta
bántalmazták rendszeresen a gyermekét, amikor találkoztak . Ó akkor már csak annyit kért, hogy
hadd menjenek át egy másik iskolába . A fő igazgató (Bognár László, a Fidesz pécsi képvisel ője és
képviselőjelöltje) hárított és azt mondta, szerinte az anya áldozattípus, és ő ösztönzi a fiát arra, hogy
azt mondja, verik. Ezért pedig szerinte felesleges másik iskolába menni . A beszélgetés vége az lett,
hogy a fő igazgató leszögezte : ,játszhatnak így is", és hogy „mehet az atyaúristenhez is” .
Több gyermekről is tud, akit rendszeresen bántanak ugyanebben az iskolában. Az is mindent elmond
az intézményről, hogy a gyerek édesanyja az ellenőrzőben azt üzente egyszer az egyik tanárnak ,
hogy: „Nem ütheti meg a gyermekemet!”
Az internetes újság megkereste az iskolát vezető főigazgatót, aki a tankerületre hárította a
válaszadást. Így azt Páva Pétertől kapták meg, aki a KLIK helyi tankerületének igazgatója, a pécsi
polgármester, Páva Zsolt testvére. Ó azt válaszolta: az intézménynek olyan esetrő l, hogy diákok
bántalmaznák egymást „nincs tudomása, így vélhetően ilyen nem fordul elő . Sem tanuló, sem szülő
ilyen panasszal nem élt” . Szerinte „az intézményben egyáltalán nem fordult el ő , hogy egy tanár
megütött volna egy gyermeket” . Az iskolai erőszakot egyébként „az intézmény a jogszabályokban
előírtaknak megfelelően kezeli és jár el” .

Tisztelt Miniszter Úr!

• ön szerint a gyerekek és a szüleik hazudnak?
• Miért nem vizsgálják ki, hogy mi történik Pécsen ebben az általános iskolában ?
• Kié a felelősség, ha a gyerekek egymást verik? És kié, ha a tanár ezt elnézni?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2014 . október 17 .
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Bangóné Borby Ildikó
országgyűlési képviselő
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